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- Prace przy budowie kotłowni opartej na technologii pomp 
ciepła z wykorzystaniem 244 odwiertów głębinowych idą zgodnie 
z planem. Każdy element projektu jest realizowany zgodnie z usta-
lonym harmonogramem, co zapewnia efektywność i skuteczność 
działań. Montaż odwiertów głębinowych znacząco przyczyni się do 
optymalizacji wykorzystywania energii geotermalnej, co będzie 
miało pozytywny wpływ na efektywność systemu grzewczego. Po-
nadto zauważalne są postępy prac przy nowo powstającej farmie 
fotowoltaicznej o mocy 577 KW. Ta inwestycja to krok w stronę 
zrównoważonego rozwoju i odnawialnych źródeł energii. Dzięki 
zastosowaniu nowoczesnych technologii, po zakończeniu projek-
tu budynek stanie się samowystarczalny w zakresie zaopatrzenia 
w energię cieplną i elektryczną - informuje starosta. 

Głównym celem termomodernizacji budynku jest zmniejsze-
nie strat ciepła oraz organicznie emisji gazów cieplarnianych. 
Inwestycja to wydatek rzędu 35 mln zł. Powiat realizuje ją wspól-
nie z dyrekcją szpitala. - Dziękuję za zaangażowanie dyrektorowi 
Ryszardowi Rudnikowi - mówi starosta.

Głęboka termomodernizacja szpitala zgodnie z zaleceniami 
audytora pozwoli na radykalne ograniczenie emisji szkodliwych 

substancji do atmosfery, promowanie odnawialnych źródeł ener-
gii w regionie, oraz zmniejszenie kosztów utrzymania obiektu. 
Zastosowanie w budynku odnawialnych źródeł energii, jakimi są 
pompy ciepła, oraz panele fotowoltaiczne, przyczynią się do zna-
czącego zmniejszenia emisji dwutlenku węgla do atmosfery oraz 
zanieczyszczeń pyłowych. Montaż tego typu urządzeń w budynku 
użyteczności publicznej pozwoli również na promocję odnawial-
nych źródeł energii w okolicy.

W ramach przygotowania się do zwiększenia udziału energii 
pochodzącej ze źródeł odnawialnych w budynku Szpitala Rejo-
nowego w Raciborzu wykonano odwierty geologiczne. W efekcie 
zdecydowano wykonać 220 odwiertów na głębokość 100 metrów.

Usprawnienia objęły również wymianę 164 istniejących okien 
zewnętrznych (blok D) aluminiowych, potrójnie szklonych z prze-
kładką termiczną.

Kolejny element to wymiana grzejników w bloku D na nowe 
oraz zastosowanie zaworów termostatycznych z funkcją adapta-
cyjną i optymalizującą.

(red.)

Dzień Głuchych w Raciborzu – symboliczne otwarcie 
odnowionego ośrodka dla niesłyszących i słabosłyszących

 Racibórz »  - Już niedługo raciborski szpital jako pierwszy w Polsce będzie w pełni zasilany odnawialnymi 
źródłami energii - informuje starosta raciborski Grzegorz Swoboda. Szpital podlega władzom powiatu, które 
prowadzą przy Gamowskiej szereg inwestycji.

SZPITAL W RACIBORZU BĘDZIE JEDYNYM TAKIM W POLSCE SZPITAL W RACIBORZU BĘDZIE JEDYNYM TAKIM W POLSCE 
KOŃCZY SIĘ WIELOMILIONOWA INWESTYCJA

 Racibórz »  29.10. w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Ra-
ciborzu odbyły się obchody Dnia Głuchych. Wydarzenie nabrało wyjątkowego charakteru dzięki symbolicz-
nej uroczystości przecięcia wstęgi, która zakończyła trwającą ponad rok modernizację budynku placówki.

Obchody Międzynarodowe-
go Dnia Głuchych to ważna 
tradycja w Specjalnym Ośrod-
ku Szkolno-Wychowawczym 
dla Niesłyszących i Słabosły-
szących (SOSWNiS) w Raci-
borzu, ale tegoroczna edycja 
miała szczególne znaczenie. 
W ramach uroczystości odbyło 
się oficjalne otwarcie odnowio-
nego budynku szkolno-admi-
nistracyjnego, który przeszedł 

kompleksowy remont. Na ce-
remonii obecni byli m.in. Ra-
fał Adamczyk, członek zarzą-
du Województwa Śląskiego, 
oraz wicestarosta powiatu ra-
ciborskiego, Ewa Lewandow-
ska, którzy wspólnie z dyrek-
cją i pracownikami placówki 
celebrowali zakończenie klu-
czowej inwestycji.

DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ NA STR. 2

Racibórz dostanie 
5 mln zł na 
budowę lodowiska

 Racibórz »  Racibórz otrzyma 5 mln zł rządowych 
środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
Pierwsze 2 mln zł wpłyną jeszcze w tym roku, a ko-
lejne w przyszłym.

Rozliczenie zadania ma na-
stąpić do końca listopada przy-
szłego roku. Budowa lodowiska 
rozpoczęła się w poprzedniej 
kadencji, według koncepcji ów-
czesnego prezydenta Dariu-
sza Polowego. Projekt zakładał 
obiekt pokryty brezentem, jed-
nak ówcześni radni optowali za 
pełnowymiarowym obiektem 
z tradycyjnym dachem. Wie-
lomiesięczny spór doprowadził 
do wstrzymania finansowania, 
zejścia wykonawcy z placu bu-
dowy, nałożenia nakazów płat-
niczych na miasto za wykonane 
prace oraz groźby kolejnych 
sądowych sporów. Całkowity 
koszt budowy to 12 mln zł.

Wniosek o wsparcie z Fun-
duszu Rozwoju Kultury Fizycz-
nej, zarządzanego przez Mi-
nisterstwo Sportu i Turystyki, 
złożył w marcu tego roku pre-
zydent Dariusz Polowy. Obec-

ny prezydent, Jacek Wojcie-
chowicz, zdecydował się konty-
nuować projekt, jednocześnie 
zabiegając o rządową pomoc. 
Decyzja o przyznaniu wspar-
cia zapadła na początku paź-
dziernika.

Podczas jednej z ostatnich 
konferencji prasowych prezy-
dent Wojciechowicz zapowie-
dział, że prace nad dokończe-
niem lodowiska zostaną skon-
centrowane w przyszłym roku. 
Oprócz rządowego wsparcia, 
brakujące środki musi wyłożyć 
miasto. Najwcześniejszy ter-
min oddania obiektu do użyt-
ku to koniec przyszłego roku. 
W tym samym czasie realizo-
wana będzie również budowa 
basenów zewnętrznych przy 
H2Ostróg.
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DOKOŃCZENIE ZE STR. 1

Modernizacja ośrodka 
– inwestycja na miarę 
potrzeb

W czerwcu 2023 roku, na za-
kończenie poprzedniego roku 
szkolnego, podpisano umowę 
z Zakładem Usługowo-Handlo-
wym Kamila Dudy z Kietrza, któ-
ry wygrał przetarg na realizację 
prac budowlanych. Wartość kon-
traktu tu 8,376 mln zł.

Prace ruszyły latem 2023 ro-
ku, a ich zakończenie przypadło 
na sierpień 2024 roku, aby w no-
wym roku szkolnym uczniowie 
i nauczyciele mogli korzystać 
z nowoczesnych i bezpiecznych 
pomieszczeń.

Zakres modernizacji był sze-
roki – obejmował 4000 m² po-
wierzchni, w tym odnowę wnętrz 
i zmodernizowanie auli. W ra-
mach inwestycji zrealizowano 
m.in. wymagania dotyczące bez-
pieczeństwa pożarowego, co jest 
kluczowe w placówkach eduka-
cyjnych. Odnowione wnętrza już 
teraz służą społeczności ośrod-
ka, a dodatkowo w tym roku pla-
nowany jest również remont in-
ternatu. Z robotami dodatkowy-
mi kosztowały 10 mln zł.

Symboliczne otwarcie 
w Dniu Głuchych

DZIEŃ GŁUCHYCH W RACIBORZU 
– symboliczne otwarcie 
odnowionego ośrodka dla 
niesłyszących i słabosłyszących

Dwie ciężko ranne ofiary wypadku w Lubomi. 
Zderzyli się z audi kierowanym przez raciborzanina

 Racibórz »  - Wodzisławscy policjanci wyjaśniają okoliczności wypadku drogowego, do którego doszło w nie-
dzielę w Lubomi. Według wstępnych ustaleń policjantów, kierujący audi nie ustąpił pierwszeństwa przejazdu 
motocykliście. W następstwie zderzenia kierujący motocyklem i jego pasażerka, z poważnymi obrażeniami 
ciała zostali przetransportowani przez LPR do szpitali. Apelujemy o ostrożność i koncentrację za kierownicą 
- podała wodzisławska KPP.

- W niedzielę po 13.30 w Lu-
bomi na ulicy Asnyka doszło 
do zderzenia osobowego audi 
i motocykla. Policjanci na miej-
scu wstępnie ustalili, że kieru-
jący audi 44-letni mieszkaniec 
Raciborza, wykonując manewr 
skrętu w lewo, na posesję, nie 
ustąpił pierwszeństwa przejaz-
du jadącemu z przeciwnego kie-
runku motocykliście, doprowa-
dzając do zderzenia się pojaz-
dów - informuje wodzisławska 
komenda.

W następstwie zderzenia 
45-letni motocyklista i jego 

43-letnia pasażerka (mieszkań-
cy powiatu wodzisławskiego) 
z poważnymi obrażeniami cia-
ła zostali przetransportowani 
przez Lotnicze Pogotowie Ra-
tunkowe do szpitali w Rybniku 
i Katowicach. 

Wodzisławscy policjanci bę-
dą teraz wyjaśniali szczegółowe 
okoliczności tego wypadku dro-
gowego. Uczestnicy tego zda-
rzenia byli trzeźwi.

(kpp)

Miasto Racibórz pozyskało 
dofinansowanie z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg na 
remont Szkolnej i Olimpijczyka

 Racibórz »  - Miasto Racibórz pozyskało dofinanso-
wanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 
realizację remontu ul. Szkolnej i drogi gminnej ul. 
Olimpijczyka w Raciborzu - informuje magistrat.

Pierwsze zadanie obejmu-
je remont nawierzchni i chod-
ników ul. Szkolnej, która łączy 
się bezpośrednio z drogą wyż-
szej kategorii - DP 3548 S ul. 
Piaskową. Zrealizowanie tej 
inwestycji wpłynie pozytywnie 
na dostępność komunikacyjną, 
zwiększy komfort uczestników 
ruchu drogowego i poprawi bez-
pieczeństwo.

Wartość zadania to 1 118 
927,00 zł, z czego 50% stano-
wi dofinansowanie ze środków 
Funduszu w wysokości 559 
463,50 zł.

Realizacja zaplanowana jest 
w terminie od grudnia 2024 r. do 
listopada 2025 r.

Zakres prac na ul. Olimpij-
czyka, również obejmuje re-
mont nawierzchni jezdni i chod-

ników. Ulica ta łączy się bezpo-
średnio z drogą wyższej kate-
gorii - DW 919 ul. Gliwicką oraz 
stanowi alternatywny objazd 
w momencie prowadzenia ro-
bót budowlanych. Podobnie jak 
w przypadku ul. Szkolnej reali-
zacja inwestycji przyczyni się 
do poprawy dostępności komu-
nikacyjnej oraz bezpieczeństwa 
i komfortu uczestników ruchu 
drogowego.

Wartość zadania to 1 109 
429,00 zł, z czego 50% stano-
wi dofinansowanie ze środków 
Funduszu w wysokości 554 
714,50 zł.

Realizacja zaplanowana jest 
w terminie od listopada 2024 r. 
do października 2025 r.

(um)

Obchody Dnia Głuchych, 
ustanowione przez Światową Fe-
derację Głuchych (World Fede-
ration of the Deaf) w 1958 roku, 
mają na celu zwrócenie uwagi 
na potrzeby i prawa osób niesły-
szących oraz słabosłyszących. To 
doroczne święto, przypadające 
na ostatnią niedzielę września, 
ma długą tradycję w Raciborzu. 
Tegoroczna edycja była jednak 
wyjątkowa dzięki symbolicznej 
uroczystości przecięcia wstęgi, 
która wieńczyła zakończony re-
mont budynku.

Nowy rozdział dla 
raciborskiego ośrodka

Dzięki inwestycji SOSWNiS 
w Raciborzu zyskał nie tylko no-
woczesne i bezpieczne wnętrza, 
lecz także przestrzeń dostosowa-
ną do specyficznych potrzeb edu-
kacyjnych swoich uczniów. Pla-
cówka, będąca pod opieką Wo-
jewództwa Śląskiego, przyciąga 
uwagę władz samorządowych 
i społeczności lokalnej, stając 
się miejscem o kluczowym zna-
czeniu dla niesłyszących i sła-
bosłyszących dzieci i młodzie-
ży w regionie. Przedstawiciele 
władz podkreślili, że nowocze-
sna infrastruktura to inwesty-
cja w lepszą przyszłość i rozwój 
dzieci z niepełnosprawnościa-
mi słuchu.

(waw)

Prezydent Jacek Wojciechowicz
proponuje ulgi dla inwestorów w Raciborzu

 Racibórz »  Prezydent Raciborza, Jacek Wojciechowicz, zaprezentował radnym projekt uchwały dotyczący 
zwolnienia nieruchomości od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis. Inicjatywa ma na celu 
wsparcie przedsiębiorców inwestujących w budowę nowych obiektów lub modernizację istniejących budynków 
na terenie miasta, przy jednoczesnym ograniczeniu obciążeń podatkowych dla rozwoju lokalnej gospodarki.

Podczas nadchodzącej sesji 
Rady Miasta Racibórz, zaplano-
wanej na 30 października, rad-
ni podejmą decyzję w sprawie 
projektu uchwały przedstawio-
nego przez prezydenta Jacka 
Wojciechowicza. Uchwała za-
kłada zwolnienie wybranych 
nieruchomości z podatku od 
nieruchomości, jako formę po-
mocy de minimis, skierowaną 
do przedsiębiorców prowadzą-
cych działalność gospodarczą 
na terenie Raciborza.

Projekt uchwały obejmuje 
zwolnienie z podatku dla dwóch 
typów nieruchomości:

- Budynków lub ich części 
oraz budowli, w których obowią-
zek podatkowy powstanie od 1 
stycznia roku następującego po 
zakończeniu budowy, pod wa-
runkiem, że inwestycja została 
zakończona zgodnie z pozwole-
niem na budowę i jest związa-
na z działalnością gospodarczą.

- Budynków, które przeszły 
przebudowę lub nadbudowę na 
podstawie pozwolenia na bu-
dowę i w których przez ostat-
nie trzy lata przed złożeniem 
wniosku nie była prowadzona 
działalność gospodarcza.

Zwolnienia podatkowe ma-
ją jednak swoje ograniczenia. 
Maksymalna wartość zwolnie-
nia w ciągu trzech lat nie może 
przekroczyć 50% kosztów inwe-
stycji, a w przypadku moder-
nizacji obejmuje tylko przebu-
dowane lub nadbudowane czę-
ści budynku. Uchwała ma obo-
wiązywać do 31 grudnia 2030 r., 
z ograniczeniem kwoty pomo-
cy de minimis do 300 000 EUR 
na przedsiębiorstwo w ciągu 
trzech lat.

Projekt zwolnienia został 
skonsultowany z Urzędem 
Ochrony Konkurencji i Kon-

sumentów, który zgłosił uwagi 
uwzględnione w końcowej wer-
sji. Zgodnie z procedurą pomo-
cową projekt został przesłany 
do Prezesa Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów, 
który w ciągu 14 dni od zgłosze-
nia może zgłosić zastrzeżenia 
dotyczące przejrzystości zasad 
udzielania pomocy.

(red.)

Odnaleźli seniorkę, zanim rodzina 
zgłosiła zaginięcie

 Racibórz »  Gdyby nie interwencja policjantów ta historia mogłaby się skończyć tragedią. 90-latka szła ruchliwą 
drogą, podpierając się miotłą. Na szczęście zauważyli ją policjanci z Wydziału Ruchu Drogowego i udzielili jej 
pomocy, dzięki czemu rodzina kobiety, gdy zgłosiła jej zaginięcie, nie musiała już jej szukać.

W miniony czwartek, 17.10., 
policjanci z Wydziału Ruchu 
Drogowego podczas służby 
w Rudniku zauważyli starszą 
kobietę, która szła DK 45, pod-
pierając się miotłą. Munduro-
wi zatrzymali się, zjechali na 
pobocze, uruchomili sygnały 
świetlne i zaczęli rozmawiać 
z kobietą. Seniorka powiedzia-
ła policjantom, że idzie do syna 
na pole. Bardzo to ich zaniepo-
koiło, ponieważ była to spora 
trasa do pokonania.

Gdy policjantka rozmawiała 
z kobietą, policjant usłyszał, że 
dyżurny informuje o zgłosze-
niu zaginięcia starszej kobiety. 
Okazało się, że chodzi właśnie 
o 90-latkę, która jest z policjan-
tami. Kobieta wyszła z domu 
godzinę temu, rodzina zaczęła 
się niepokoić i zgłosiła jej zagi-
nięcie. Na szczęście kobiecie 
nic się nie stało i bezpiecznie 
wróciła do swojej rodziny. Nie 
bądźmy obojętni!

(kpp)

fo
t. K

PP
 W

od
zis

ław
 Śl

.



Piątek  |  1 listopad  |  www.naszraciborz.pl, www.naszwodzislaw.com, www.naszrybnik.com Aktualności « 3

PiS i Suwerenna 
Polska zjednoczone. 
Poseł Woś 
w komitecie 
politycznym, 
poseł Jabłoński 
w wykonawczym

 Racibórz »  Doszło do zjednoczenia środowisk Prawa 
i Sprawiedliwości oraz Suwerennej Polski.

- Połączenie ze środowi-
skiem Suwerennej Polski sta-
ło się faktem. Prawo Sprawie-
dliwość w swoim składzie ma 
dodatkowych dwóch wicepre-
zesów. Są to Patryk Jaki i Mi-
chał Wójcik do czasu, kiedy do 
zdrowia wróci Zbigniew Ziobro. 
Uzupełniony został Komitet Po-
lityczny Prawa i Sprawiedliwo-
ści o 4 osoby, o Beatę Kempę, 
Rafała Bochenka, Michała 
Wosia i Michała Wójcika oraz 
został powołany Komitet Wyko-
nawczy składający się z 29 osób 
- podało PiS. Michał Woś to były 
wiceminister sprawiedliwości.

26 osób komitetu wykonaw-
czego zostało wybranych pod-
czas posiedzenia Rady Politycz-
nej, 3 osoby wchodzą w skład 
tego komitetu z urzędu. Komi-
tet Wykonawczy stanowi nowy 
organ Prawa i Sprawiedliwości. 
Związany jest on z akcją bieżą-
cą, a więc z reakcją na bieżące 
sprawy, na bieżące wyzwania. 
Członkiem komitetu został po-
seł Paweł Jabłoński, były wice-
minister spraw zagranicznych.

- W jedności siła, bardzo 
cieszę się z tego, że doszło do 
integracji naszych środowisk. 
To jest najlepsza odpowiedź na 
to wszystko, co dzieje się dziś 
w naszym kraju w wykonaniu 
Koalicji 13 grudnia. Zresztą mo-
gliśmy porównać wystąpienia 
prezesa PiS J. Kaczyńskiego - 
merytoryczne wystąpienie mó-
wiące o naszych propozycjach, 
jeżeli chodzi o uzdrowienie sy-
tuacji w naszej ojczyźnie - i wy-
stąpienie Donalda Tuska prze-
pojone agresja, co zawsze jest 
przesłoną bezradności, słabo-
ści i tak należy odczytywać to, 
co dzisiaj powiedział Donald 
Tusk. Sprawa kryzysu migra-
cyjnego też jest dowodem te-
go, że rząd Koalicji 13 grudnia 
nie ma pomysłu jak ten kryzys 
rozwiązać, wręcz potęguje kry-
zys migracyjny. Odpowiedzią 
Prawa i Sprawiedliwości w tej 

sprawie jest rozpoczęcie zbie-
rania podpisów pod referendum 
dotyczącym właśnie braku zgo-
dy na nielegalną migrację, gdyż 
nielegalna migracja oznacza za-
grożenie bezpieczeństwa we-
wnętrznego naszej ojczyzny, 
bezpieczeństwa zarówno oso-
bistego jak i bezpieczeństwa 
ekonomicznego. Są to zjawi-
ska, które dziś są powszech-
ne na zachodzie Europy. Nie 
wolno dopuścić do tego, żeby 
Polska cierpiała również z tego 
powodu. Dlatego dynamicznie 
rozpoczniemy akcję zbierania 
podpisów pod referendum w tej 
sprawie - powiedział wicepre-
zes PiS M. Błaszczak. 

26 października posła Mi-
chała Wosia wybrano szefem 
struktur PiS w okręgu rybnic-
kim. W zjeździe w Rybniku wzię-
ło udział ponad stu członków 
partii w naszym regionie (okręg 
30), zaś M. Wosia na szefa lo-
kalnych struktur zapropono-
wał prezes Jarosław Kaczyński. 
Pochodzący z Raciborza poseł 
PiS (wcześniej Suwerenna Pol-
ska) zanotował najlepszy wynik 
w zeszłorocznych wyborach do 
Sejmu. Do zarządu weszli też 
obecni i byli parlamentarzyści 
PiS w regionie, m.in. Bolesław 
Piecha, Paweł Jabłoński, Grze-
gorz Matusiak, Izaleba Kloc czy 
Teresa Glenc. Kandydatką do 
zarządu okręgowego została ra-
ciborska radna i była posłanka 
Katarzyna Dutkiewicz. 

- Moim celem jest mądra 
kontynuacja dotychczasowych 
działań – chcę rozwinąć struk-
tury, nadać im nowego dyna-
mizmu, zachęcić do własnych 
aktywnych inicjatyw, ponieważ 
tematów do merytorycznej pra-
cy - w całym naszym okręgu - 
nie brakuje. I nie myślę tylko 
o padającym RAFAKO czy elek-
trowni Rybnik - dodaje. 

(red.)

Burmistrz Kuźni Raciborskiej musi znaleźć 
zastępcę. Roksana Pytlik żegna się z urzędem

 Racibórz »  Obecna wiceburmistrz Kuźni Raciborskiej do 9 grudnia ma usprawiedliwioną nieobecność w pracy. 
Potem, jak przyznaje, nie planuje wrócić do kuźniańskiego magistratu.

- Cenię sobie wiedzę i do-
świadczenie - odpowiada pyta-
na o powody decyzji. Jakie ma 
plany zawodowe? Nie ma jesz-
cze skonkretyzowanych planów, 
ale na stole są propozycje z in-
nych miejsc, bo ma opinię do-
brego fachowca. Obecna jesz-
cze wiceburmistrz Kuźni Ra-
ciborskiej nie pozostanie więc 
w domu. - Dla mnie istotna jest 
perspektywa rozwoju zawodo-
wego - dodaje.

Roksana Pytlik ma 36 lat. 
Pracowała jako zastępca dyrek-
tora Ośrodka Pomocy Społecz-

nej w Raciborzu. Potem wygra-
ła konkurs na sekretarza Urzę-
du Miejskiego w Kuźni Raci-
borskiej. Mieszka na co dzień 
w Pogrzebieniu w gm. Korno-
wac, ma wyższe wykształcenie 
i studia podyplomowe w zakre-
sie prawa, administracji i or-
ganizacji. Wiceburmistrzem 
została po tegorocznych wy-
borach.

Burmistrz zapowiedział po-
szukiwanie następcy.

(w)

Zmarł ks. dziekan Gotfryd Fesser, 
były proboszcz z Górkach Śląskich

 Racibórz »  19 października, w wieku 84 lat, zmarł ks. Gotfryd Fesser. Przez 25 lat był proboszczem w Górkach 
Śląskich, a ponad 10 lat posługiwał w konfesjonale w rudzkim sanktuarium.

Urodził się 23 stycznia 1940 
r. w Rogowie Opolskim w ro-
dzinie Piotra i Pauliny z domu 
Jaskółka. Chrzest święty otrzy-
mał 4 lutego 1940 r. w kościele 
pw. św. Filipa i Jakuba w Rogo-
wie Opolskim. Ojciec ks. Got-
fryda był żeglarzem do 1953 
r., później pracował w fabryce 
obuwia Otmęt. Przez długie la-
ta pełnił służbę jako kościelny 

w swojej parafii. 28 maja 1950 r. 
przystąpił do I Komunii św. Po 
ukończeniu Szkoły Podstawo-
wej w Rogowie, kontynuował 
naukę w szkole średniej w Opo-
lu. Po zdaniu w 1961 r. matury 
wstąpił do Wyższego Semina-
rium Duchownego w Nysie. 
W trakcie Seminarium (1961-
1968) w latach (1962-1964) został 
powołany do służby wojskowej, 

któta odbył w Wesołej k. Warsza-
wy. Święcenia kapłańskie otrzy-
mał z rąk bpa opolskiego Fran-
ciszka Jopa 16 czerwca 1968 r. 
w Opolu. Mszę św. Prymicyj-
na odprawił 23 czerwca 1968 r. 
w kościele parafialnym w Rogo-
wie Opolskim. Pełnione funkcje: 
wikariusz: Gorzów Śląski, Trój-
cy Świętej (1968-1969); Gliwice-
-Sośnica, NMP Wspomożenia 

Wiernych (1969-1971); Bytom-
-Karb, Dobrego Pasterza (1971-
1974); Bytom, św. Jacka (1974-
1978); proboszcz: Chróścina, 
św. Michała Archanioła (1979-
1984); proboszcz ex currendo: 
Stary Grodków, Trójcy Świętej 
(1981-1984); wicedziekan de-
kanatu Grodków (1983-1984); 
wikariusz: Nędza, MB Różań-
cowej (1984-1985); proboszcz: 
Górki Śląskie, Dobrego Paste-
rza (1985-2010); wicedziekan de-
kanatu Racibórz-Wschód (1988-
1992); kapelan Zakładu Kar-
nego w Raciborzu (1991-1992); 
wicedziekan dekanatu Kuźnia 
Raciborska (1992-1997); rejo-
nowy wizytator katechetyczny 
(1992-2005); dziekan dekanatu 
Kuźnia Raciborska (1997-2007); 
emeryt: Rudy, Wniebowzięcia 
NMP (2010-2024); penitencjarz 
Sanktuarium Matki Bożej Po-
kornej w Rudach (2010-2024); 
Tytuły honorowe: dziekan ho-
norowy (2016). Zmarł 19 paź-
dziernika 2024 r.

opr. ks. Kazimierz Tomasiak,  
źródło rudy24.pl

Na ratunek osobie zakutej. Strażacy przecinali 
policyjne kajdanki

 Racibórz »  Ta niecodzienna interwencja miała miejsce we wtorek, 22.10., około godziny 18.30.

Policyjny patrol z osobą sku-
tą kajdankami przybył na te-
ren komendy PSP Racibórz. 
Przyczyną wizyty było zacię-
cie się policyjnych kajdanek na 
rękach osoby zatrzymanej. Na 

pomoc ruszyli strażacy, którzy 
zabezpieczyli miejsce zdarzenia 
i przy użyciu szlifierki typu Dre-
mel rozcięli kajdanki. W trak-
cie całej operacji ręka, na której 
znajdowały się kajdanki, była 

osłonięta i polewana wodą w ce-
lu uniknięcia poparzeń.

Tego typu sytuacje są rzad-
kością, jednak pokazują, jak 
istotna jest współpraca służb – 
w tym przypadku policji i straży 
pożarnej – w niespodziewanych, 
nietypowych okolicznościach. 

Interwencja zakończyła się suk-
cesem dzięki odpowiedniemu 
sprzętowi oraz profesjonali-
zmowi strażaków, którzy dzia-
łali z zachowaniem wszelkich 
środków ostrożności.

(red.)
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY NĘDZA 
z dnia 25 października 2024 r. o rozpoczęciu konsultacji społecznych 
dotyczących projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Nędza dla terenu przy ulicach Ofiar 
Oświęcimskich i Rudzkiej w sołectwie Górki Śląskie

Na podstawie art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) oraz art. 39 ust. 1 pkt 2 i pkt 3 ustawy z dnia 
3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. 
Dz. U. z 2024 r. poz. 1112) w związku z uchwałą Nr XCV-609-2024 Rady Gminy Nędza 
z dnia 19 kwietnia 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Nędza dla terenu przy ulicach Ofiar Oświęcimskich 
i Rudzkiej w sołectwie Górki Śląskie, informuję o rozpoczęciu konsultacji społecznych 
dotyczących wyżej wymienionego projektu planu. 
Konsultacje społeczne będą prowadzone w okresie od dnia 25 października 
2024 r. do dnia 25 listopada 2024 r. i obejmą:
1) zbieranie uwag w terminie od dnia 25 października 2024 r. do dnia 25 listopada 2024 r.,
2) spotkanie otwarte, które odbędzie się w dniu 4 listopada 2024 r., w siedzibie Urzędu 

Gminy Nędza, 47-440 Nędza, ul. Jana III Sobieskiego 5 o godzinie 16.00,
3) dyżury projektanta w siedzibie Urzędu Gminy Nędza, 47-440 Nędza, ul. Jana III 

Sobieskiego 5, pokój nr 20 w terminie: 4 listopada 2024 r. o godzinie 15.00 do 16.00 
oraz 18 listopada 2024 r. o godzinie 15.00 do 16.00.

Projekt jest udostępniony w:
1) siedzibie Urzędu Gminy Nędza, 47-440 Nędza, ul. Jana III Sobieskiego 5 w Referacie 

d/s zagospodarowania przestrzennego,
2) na stronie BIP Urzędu Gminy Nędza oraz w Referacie d/s zagospodarowania 

przestrzennego w Urzędzie Gminy Nędza: https://bip.nedza.pl/informacje_urzedu/
plany_i_programy.html 

Uwagi do projektu planu składa się do Wójta Gminy Nędza:
• w formie papierowej do Wójta Gminy Nędza na adres: 47-440 Nędza, ul. Jana III 

Sobieskiego 5,
• w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej (za 

pośrednictwem platformy ePUAP), w szczególności poczty elektronicznej na adres: 
ug@nedza.pl,

• na specjalnym formularzu (formularz dotyczący aktu planowania przestrzennego jest 
dostępny na stronie internetowej na stronie BIP Urzędu Gminy Nędza oraz w Referacie 
d/s zagospodarowania przestrzennego w Urzędzie Gminy Nędza: https://bip.nedza.pl/
informacje_urzedu/plany_i_programy.html).

Osoba wnosząca uwagę podaje swoje imię i nazwisko albo nazwę, adres zamieszkania 
albo siedzibę oraz adres poczty elektronicznej, o ile taki adres posiada, a także wskazuje, 
czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej uwagą. 
Można podać również dodatkowe dane jak adres do korespondencji lub numer telefonu.
Zgodnie z art. 46 ust. 1 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko, wyżej wymieniony projekt planu miejscowego podlega 
strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko, z zapewnieniem możliwości udziału 
społeczeństwa.
Uwagi w postępowaniu w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko  –  
stosownie do przepisu art. 54 ust. 3 ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania 
na środowisko – należy składać na piśmie do Wójta Gminy Nędza w nieprzekraczalnym 
terminie do dnia 25 listopada 2024 r. 
Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych zamieszczona jest 
na stronie internetowej Urzędu Gminy Nędza w zakładce: Klauzula Informacyjna RODO.

Wójt Gminy Nędza

OGŁOSZENIE

INFORMACJA o wywieszeniu wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży
Starosta Raciborski działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomo-
ściami, podaje do publicznej wiadomości, że na tablicach ogłoszeniowych w siedzibie Starostwa Powiatowego w Ra-

ciborzu oraz na stronie internetowej: www.bip.powiatraciborski.pl zostały wywieszone wykazy nieruchomości Skarbu Państwa 
przeznaczonych do sprzedania  na rzecz użytkowników wieczystych.

Informacje szczegółowe udzielane są w Referacie Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Raciborzu przy 
Placu Okrzei 4 oraz pod numerem telefonu 324597330. 

OGŁOSZENIE

Wakacje składkowe - w listopadzie 
rusza nabór wniosków

 Racibórz »  Od listopada mikroprzedsiębiorcy wpisani do CEIDG oraz komornicy sądowi będą mogli składać 
wnioski o zwolnienie z opłacania składek na własne ubezpieczenia społeczne w jednym, wybranym przez sie-
bie miesiącu w każdym roku kalendarzowym.  Zwolnienie nie obejmuje składki na ubezpieczenie zdrowotne 
ani składek, które przedsiębiorca ma obowiązek opłacać za inne osoby.

Zgodnie z nowymi przepi-
sami przedsiębiorcy mogą raz 
w  roku za wybrany miesiąc 
nie płacić za siebie składek 
na ubezpieczenia społeczne, 
Fundusz Pracy i Fundusz Soli-
darnościowy. Dotyczy to osób, 
wpisanych do rejestru CEIDG, 
które prowadzą jednoosobową 
działalność gospodarczą albo 
zatrudniają do 9 osób (tzw. mi-
kroprzedsiębiorców) oraz ko-
morników sądowych, o ile speł-
niają warunki.

- Zwolnienie obejmuje skład-
ki od najniższej podstawy wy-
miaru, która obowiązuje osobę 
prowadzącą działalność. Ulga 
nie dotyczy składki zdrowotnej 
ani składek, które przedsiębior-
ca ma obowiązek opłacać za in-
ne osoby np. pracowników, zle-
ceniobiorców czy współpracow-
ników. 

Składki objęte zwolnieniem 
zostaną sfinansowane z  bu-
dżetu państwa i będą wliczać 
się do przyszłej emerytury czy 
renty. Ulga ta stanowi pomoc 
de minimis, dlatego we wnio-
sku przedsiębiorca będzie po-
dawał informacje, na temat in-
nych form pomocy publicznej, 
z których korzystał – wyjaśnia 
Beata Kopczyńska, regional-

na rzeczniczka prasowa ZUS 
w województwie śląskim.

Warunki uzyskania 
wakacji składkowych

Zwolnienie adresowane jest 
dla płatnika będącego przed-
siębiorcą wpisanym do CEIDG 
(tzw. mikroprzedsiębiorcy) oraz 
komorników sądowych, jeśli:
 � jako osoba ubezpieczona 

podlegał choć jeden dzień 
(dobrowolnie albo obowiąz-
kowo) ubezpieczeniom eme-
rytalnemu, rentowym i wy-
padkowemu z tytułu pro-
wadzenia pozarolniczej 
działalności gospodarczej 
w  miesiącu poprzedzają-
cym miesiąc, w którym skła-
da wniosek,

 � w miesiącu poprzedzającym 
miesiąc złożenia wniosku 
miał zgłoszonych do ubez-
pieczeń emerytalnego, ren-
towych i wypadkowego lub 
ubezpieczenia zdrowotne-
go maksymalnie dziesięciu 
ubezpieczonych (w tym sie-
bie),

 � w ostatnich dwóch latach po-
przedzających rok złożenia 
wniosku nie osiągnął przy-
chodu z pozarolniczej dzia-
łalności gospodarczej lub 
w co najmniej jednym roku 

z dwóch ostatnich lat kalen-
darzowych poprzedzających 
rok złożenia wniosku osią-
gnął roczny przychód z po-
zarolniczej działalności go-
spodarczej nieprzekraczają-
cy równowartości w złotych 
2 milionów euro,

 � jako ubezpieczony w  po-
przednim roku oraz w roku, 
w którym składa wniosek (do 
dnia złożenia wniosku), nie 
wykonywał pozarolniczej 
działalności gospodarczej na 
rzecz byłego pracodawcy), 

 � w przypadku dobrowolne-
go ubezpieczenia chorobo-
wego podlegał (choć jeden 
dzień) temu ubezpieczeniu 
w miesiącu złożenia wniosku 
oraz w miesiącu go poprze-
dzającym,

 � dysponuje limitem pomo-
cy de minimis, co najmniej 
w wysokości sumy obowią-
zujących go we wskazanym 
miesiącu kalendarzowym 
składek na ubezpieczenia 
społeczne, z których chce 
uzyskać zwolnienie.

Jak i kiedy wnioskować 
o wakacje składkowe

- Wniosek o wakacje skład-
kowe (RWS) przedsiębiorca lub 
jego pełnomocnik będzie mógł 

złożyć tylko elektronicznie na 
PUE/eZUS – wyłącznie z konta 
płatnika na miesiąc przed wy-
branym miesiącem zwolnienia. 
W tym roku z wakacji od skła-
dek będzie można skorzystać 
jedynie w grudniu – podkreśla 
rzeczniczka. - Co ważne, jeśli 
prowadzący działalność chce 
uzyskać zwolnienie za grudzień, 
to wniosek musi złożyć w listo-
padzie. Jeśli złoży go w grudniu, 
to zwolnienie dotyczyć będzie 
stycznia 2025 r. – dodaje.

Wnioski ZUS będzie rozpa-
trywać automatycznie, a wszel-
kie informacje w tej sprawie 
udostępni na koncie płatnika na 
PUE/eZUS. Informację o tym, 
że na PUE/eZUS jest nowa wia-
domość na ten temat, ZUS wy-
śle dodatkowo na e-mail lub nu-
mer telefonu, który przedsię-
biorca podał na swoim koncie 
PUE/eZUS.

Szacowana liczba wniosków 
o wakacje składowe za grudzień 
br., która może wpłynąć w tym 
roku to około 2 mln.

Beata Kopczyńska 
Regionalna Rzeczniczka Prasowa 

ZUS w województwie śląskim

Bez prawka i z narkotykami. 21-latek stanie przed sądem
 Racibórz »  Raciborscy policjanci z wydziału ruch drogowego zatrzymali do kontroli drogowej kierującego oplem. 21-letni mieszkaniec powiatu kędzierzyńsko-kozielskie-
go nie posiadał uprawnień do kierowania pojazdami. Ponadto policjanci znaleźli przy nim narkotyki. Teraz mężczyzna za swoje nieodpowiedzialne zachowanie odpowie 
przed sądem. Grozi mu do 3 lat więzienia.

W poniedziałek, 21.10., poli-
cjanci z Wydziału Ruchu Dro-
gowego raciborskiej komendy 
w Kuźni Raciborskiej na uli-
cy Kozielskiej zatrzymali do 
kontroli drogowej kierującego 
oplem. Po sprawdzeniu w sys-
temach policyjnych okazało się, 
że 21-latek nie posiada upraw-
nień do kierowania pojazdami 
mechanicznymi.

Mężczyzna był bardzo zde-
nerwowany, a z wnętrza pojaz-
du był wyczuwalny charakte-
rystyczny zapach marihuany. 
Podczas kontroli mundurowi 
znaleźli przy mężczyźnie sub-

stancje zabronione. Badanie te-
sterem narkotykowym potwier-
dziło, że jest to marihuana.

21-latek usłyszał już zarzuty, 
a o jego losie zdecyduje sąd. Od-
powie on za kierowanie pojaz-

dem bez wymaganych upraw-
nień oraz posiadanie narkoty-
ków. Grozi mu kara 3 lat wię-
zienia.

(kpp)
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Poradnia ginekologiczko-położnicza

lek. Tomasz Chmura
specjalista ginekologii i położnictwa
lek. Michał Kłosiński
specjalista ginekologii i położnictwa

lek. Witold Ostrowicz
specjalista radiologii i diagnostyki obrazowej;
badania USG pacjentów przyszpitalnych
poradni wykonujemy bezpłatnie
lek. Jakub Ostrowicz
lekarz w trakcie specjalizacji z radiologii
i diagnostyki obrazowej

Kompleksowa diagnostyka USG

dr n. med. Karolina Macioł-Skurt
specjalistka kardiologii na Oddziale
Klinicznym Kargiologii w Śląskim
Centrum Chorób Serca w Zabrzu;
porady kardiologiczne; UKG; Holter EKG

Poradnia kardiologiczna lek. Bożena Sienkiewicz
specjalista chorób wewnętrznych

Poradnia internistyczna

lek. Jacek Madejski
specjalista urolog

Poradnia urologiczna

lek. Joanna Siemiątkowska
specjalista nefrologii i chorób wewnętrznych;
leczenie chorób nerek, tarczycy, cukrzycy

Poradnia nefrologiczna

Poradnia chorób metabolicznych lek. Jacek Wałek
specjalista otolaryngolog
dr n. med. Jolanta Grabowska
specjalista otolaryngolog

Poradnia otolaryngologiczna

lek. Magdalena Kopel - dietetyk kliniczny

Poradnia dietetyczna

lek. Anna Kusaj-Potysz
specjalista chorób zakaźnych;
choroby zakaźne i choroby wątroby

Poradnia hepatologiczna

mgr Katarzyna Biały - specjalista psychologii
terapeuta pedagogiczny

Gabinet psychologiczny

lek. Radosław Wilk - specjalista psychiatrii

Poradnia zdrowia psychicznego

lek. Justyna Jaśnikowska
specjalista chorób wewnętrznych, specjalista
diabetolog, specjalista geriatra

Poradnia diabetologiczna

Poradnia geriatryczna i internistyczna

lek. Aleksander Chlubek
specjalista chirurgii ogólnej

Poradnia chirurgiczna

lek. Izabela Brandenburg - specjalista neurologii

Poradnia neurologiczna

lek. Barbara Gembalczyk-Biały - specjalista
chorób płuc, specjalista chorób wewnętrznych

Poradnia chorób płuc

dr n. med. Łukasz Labus - specjalista
alelgorog, specjalista chorób płuc, specjalista
chorób wewnętrznych

Poradnia alelgorogiczna

Poradnia chorób płuc

dr Marek Sroka
mgr Paweł Lociński

tel. 32 454 34 58
lek. Michał Jaśnikowski
specjalista ortopedii i traumatologii

Poradnia ortopedyczna

REKLAMA

GABINET
STOMATOLOGICZNY

Bartosz Pietrzykowski
Racibórz,

ul. Warszawska 7a
(z tyłu marketu E.Leclerc)
Tel. 32 417 28 75,

603 783 383

REKLAMA

USG RACIBÓRZ
lek. med. Witold Ostrowicz 

specjalista radiologii
i diagnostyki obrazowej

Racibórz
ul. Kasprowicza 1

Tel. 32 724-24-20
tel. mob: 604-347-669

www.usg-raciborz.pl

REKLAMA

Ogłoszenia drobne do tygodnika Nasz Racibórz oraz na portalach naszraciborz.pl, naszwodzislaw.com lub naszrybnik.com. MOŻNA SKŁADAĆ poprzez stronę NaszRaciborz.pl.
Jeśli chcesz, by Twoje ogłoszenie ukazało się w naszym tygodniku w najbliższym numerze, umieść je na portalu naszraciborz.pl, naszwodzislaw.com lub naszrybnik.com do wtorku, do godz. 9.00, w księgarni do wtorku do 18.00.

OGŁOSZENIA DROBNE
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WYDAWCA: Fabryka Informacji sp. z o.o. | 47-400 Racibórz, ul. Mikołaja 9a 
 tel. +48 509 505 765 | sekretariat@naszraciborz.pl
Grzegorz Wawoczny
prezes zarządu, redaktor naczelny
tel. +48 32 415 18 66
e-mail: redakcja@naszraciborz.pl

REKLAMA:
e-mail: reklama@naszraciborz.pl
tel. +48 605 685 485

Tygodnik Nasz Racibórz ukazuje się w każdy piątek na terenie powiatu raciborskiego i w okolicach 
w nakładzie do 10 tysięcy egzemplarzy. Gazeta jest dostępna w ponad stu punktach, m.in. 
w największych zakładach pracy, sieciach handlowych, placówkach służby, zdrowia, sklepach oraz 
punktach usługowych, a w wersji elektronicznej każde wydanie na portalu naszraciborz.pl.

DLA DOMU

Usługi budowlane
USŁUGI ELEKTRYCZNO-REMONTOWO-
-BUDOWLANE
Firma „POLAK”, NIP PL 748 108 04 75, ofe-
ruje kompleksowe usługi: elektryka miesz-
kaniowa (polska i austriacka), malowanie, 
szpachlowanie, zabudowy k/g, montaż pa-
neli, tynki betonopodobne, tynki mozaikowe 
z systemem MIKA, przeróbki wodno-kanali-
zacyjne, docieplenia oraz malowanie budyn-
ków. Prace wykonujemy na terenie Racibo-
rza i okolic. Tel. kom.: 692 681 971, e-mail: 
joannapolak5@o2.pl.

MOTORYZACJA

Kupię
AUTO SKUP SRC
Skupujemy samochody każdej marki, w każ-
dym stanie: używane, rozbite, skorodowane, 
po powodziach czy pożarach, także z proble-
mami prawnymi oraz bez pełnej dokumen-
tacji. Oferujemy własny transport (6 autola-
wet) oraz wszystkie wymagane pozwolenia 
jako stacja demontażu pojazdów. Płatność 
gotówką na miejscu, formalności u klienta. 
Tel.: 500-714-151, 501-525-515, 530-312-312, 
788-971-788, e-mail: autodemont@wp.pl, 
www.autodemont.pl.

PRACA

Dam pracę
Operator CNC - Frezer
Firma PIKMET Sp. z o.o. w Dzimierzu poszu-
kuje operatorów CNC - frezerów. Więcej in-
formacji pod nr tel.: 791 791 382. CV prosi-
my wysyłać na e-mail: k.kornak@pikmet.pl. 
Więcej o firmie na stronie www.pikmet.pl.

Pracownik utrzymania czystości biur
Poszukuję osoby do sprzątania biur, aneksów 
kuchennych, części wspólnych oraz łazienek. 
Praca na umowę zlecenie, popołudniami, 2 
razy w tygodniu po 2 godziny. Tel.: 601-978-
622, e-mail: setkowicz@el-bis.pl.

ZDROWIE
Medycyna naturalna
Gabinet masażu leczniczego i relaksacyjnego

Dyplomowana masażystka oferuje profesjo-
nalne masaże lecznicze i relaksacyjne. Spe-
cjalizuję się w masażach łagodzących do-
legliwości bólowe, w tym bóle kręgosłupa 
spowodowane dyskopatią, przeciążeniami 
czy pracą biurową. Leczenie obejmuje także 
terapie manualne przy napięciach mięśnio-
wych karku, barków oraz drętwieniach pal-
ców. Tel. kom.: 664 767 358, e-mail: karola.
piechnik@gmail.com.

BemaMed | ul. Generała Józefa Bema 4 | 47-400 Racibórz
rejestracja@bemamed.pl | medycynapracy@bemamed.pl 

www.bemamed.pl

• Neurolog - lek. B. Kaliniak, lek. M. Jaji-Kuchcińska
• Psychiatra - lek. B. Kaliniak
• Otolaryngolog - lek. T. Cebula, lek. M. Domagała
• Ortopeda - lek. T. Olszewski
• Reumatolog - lek. M. Słanina
• Internista - lek. M. Słanina, dr P. Smolik
• Ginekolog - lek. K. Ciuberek-Hanslik, lek. G. Gąsiorek
• Urolog - lek. M. Pozowski
• Psycholog - mgr S. Duda
• Kardiolog - lek. P. Blewąska, dr P. Smolik
• Chirurg - lek. A. Ewy
• Endokrynolog - lek. Ł. Gardjan
• Specjalista Radiologii i diagnostyki obrazowej - lek. D. Biały
• USG, UKG, EKG, Holter

MEDYCYNA PRACY
badania wstępne, okresowe, kontrolne, sanitarno-epidemiologoiczne

badania kierowców wszystkich kategorii
diagnostyka • lekarze specjaliści • psychotechnika  

PUNKT POBRAŃ ŚLĄSKICH LABORATORIÓW MEDYCZNYCH

Rejestracja tel.: 500 640 206 | Medycyna pracy: tel. 720 707 785

BemaMed
REKLAMA
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7.11 (CZWARTEK ) GODZ. 18.00 
RCK DK, STRZECHA, UL. LONDZINA 38
W PUNKT . SPOTKANIE Z S. BARBARA PANFIL – 
MISJONARKA NA FILIPINACH 
Siostra Barbara Panfil to polska misjonarka ze Zgromadzenia 
Misyjnego Służebnic Ducha Świętego w Raciborzu. 
Jej praca w tym regionie świata koncentruje się głównie na 
edukacji i wsparciu lokalnych społeczności. 
Wstęp bezpłatny

8.11 (PIĄTEK) GODZ. 17.00 i 20.15 | RCK RDK, UL. CHOPINA 21
PRYWATNA KLINIKA – SPEKTAKL 

„Prywatna klinika” to szalona farsa, w której humor rozwija się 
aż po ostatnią scenę! Lekka fabuła, wyraziste postaci i fenome-
nalna obsada zapewniają rozrywkę na najwyższym poziomie.
Bilety w cenie 140,- 120,- 100,- 80,-

14.11 (CZWARTEK ) GODZ. 19.00 
RCK RDK, UL. CHOPINA 21
GREK ZORBA – SPEKTAKL BALETOWY W WYKONANIU 
SOFIA OPERA BALET
Spektakl baletowy na  pod-
stawie noweli Nikosa Ka-
zantzakisa.
Muzyka: Mikis Theodora-
kis, Choreografia, dyrekcja 
i libretto: Lorca Massine
Do małej greckiej wioski 
przybywa amerykanin John i zakochuje się w pięknej wdowie 
Marinie. Zafascynowany niezwykłym pięknem przyrody, atmos-
ferą i lokalnymi zwyczajami pragnie stać się częścią tej małej 
greckiej społeczności, ale Grecy go odrzucają…
Bilety w cenie 160, 150,- 130,- 100,-

24.11 (CZWARTEK ) GODZ. 16.00 
RCK RDK, UL. CHOPINA 21
MALUCHY W KRAINIE DŹWIĘKU I TRZY PROSIACZKI
W nowym sezonie artystycznym w cyklu MALUCHY W KRA-
INIE DŹWIĘKU głównym bohaterem gordonowskich spotkań 
z muzyką jest BAJKA.
W ubiegłym miesiącu gościliśmy Czerwonego Kapturka, a w li-
stopadzie na kolejną muzyczną  przygodę zapraszają TRZY PRO-
SIACZKI. Opowieści nasze jak zwykle będą kolorowe dźwiękowo, 

www.rck.com.pl | RCK RDK (Chopina 21) | RCK DK Strzecha (Londzina 38) | www.facebook.com/RaciborskieCentrumKultury

natomiast mała publiczność będzie mogła uczestniczyć w two-
rzeniu akompaniamentu do historii. Zapowiada się fanta-
styczna zabawa i nauka zarazem.

*Bilety w cenie 30,- (dorośli) 20,-(dzieci )

1.12 (NIEDZIELA) GODZ. 17.00 
RCK RDK, UL. CHOPINA 21
MAMMA MIA! THE BEST OF ABBA: ADRIANNA GÓRKA & 
SCENA POD REGAŁEM
To nasz najbardziej energetyczny projekt SCENY POD 
REGAŁEM w całym repertuarze!
Będzie magicznie, tanecznie, radośnie, a z racji Po-Andrzejko-
wego klimatu nie zabraknie wróżenia i konkursów z ATRAK-
CYJNYMI NAGRODAMI! Każdy bilet weźmie udział w loso-
waniu nagrody specjalnej...
Wybrzmią NAJWIĘKSZE PRZEBOJE legendarnej szwedz-
kiej grupy jak: "Mamma Mia" "Dancing Queen" "Money Mo-
ney Money" "Gimme Gimme Gimme" "THE WINNE TAKES 
IT ALL" czy "Waterloo"

*Bilety w cenie : 60,- 50,- (do 31.10) 70, - 60,- (od 1 XI - 25 XI) 80,- 
70,- (od 26 XI do 1XII )

......................................................................................
*Honorowane raciborskie karty: ,,Senior 60+’’, ,,Rodzina+’’

REKLAMA

Pałac w Sławikowie zamknięty po 
zawaleniu się XIX-wiecznej oranżerii

 Racibórz »  15 września okazał się smutnym dniem dla wszystkich miłośników 
historii – zawaliła się oranżeria przy XIX-wiecznym pałacu w Sławikowie, który 
popadł w ruinę po 1945 roku. Intensywne deszcze oraz wpływ czasu doprowadziły 
do zniszczenia tej części kompleksu. Na szczęście nikt nie ucierpiał, gdyż do zda-
rzenia doszło nocą.

Pałacem opiekuje się funda-
cja Gniazdo, która dotychczas 
organizowała liczne wydarzenia 
plenerowe, pozwalając zwiedza-
jącym odkrywać pałacowe za-
kamarki.

Jednak decyzją inspektora 
Nadzoru Budowlanego teren 
pałacu został zamknięty. Choć 
obecnie wejście do budynku jest 
niemożliwe, fundacja nie traci 
nadziei na odbudowę i dalsze 

działania na rzecz przywróce-
nia świetności tego wyjątkowe-
go miejsca.
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Union Montage PL Sp. z o.o.
ul. Wojska Polskiego 11 | Racibórz
e-mail: union.montage@poczta.fm
tel.: 519 671 857 | 519 671 857 | 519 671 857 501 572 191

Union Montage PL Sp. z o.o.
ul. Wojska Polskiego 11 | Racibórz
e-mail: union.montage@poczta.fm
tel.: 519 671 857 | 501 572 191

Zatrudnimy w branży:
· elektrycznej
· metalowej
· budowlanej
· produkcyjnej

Zatrudnimy w branży:
· elektrycznej
· metalowej
· budowlanej
· produkcyjnej

www.union-montage.pl

Numer
certyfikatu:
10487

w Austrii i w Niemczech
DLA KOBIET I MĘŻCZYZN

REKLAMA

U Pana Darka
w Sowie

KSIĘGARNIA CZYNNA
pon.-pt. 9.00-17.00
sobota 9.00-13.00

KRZYŻÓWKA

REKLAMA REKLAMA

Kryminalny po służbie 
zatrzymał poszukiwanego

 Racibórz »  To, że policjantem jest się przez całą 
dobę, udowodnił raciborski kryminalny. Mundurowy, 
w dniu wolnym od służby, zatrzymał poszukiwanego 
mężczyznę. Dzięki szybkiej i skutecznej reakcji stró-
ża prawa mieszkaniec powiatu raciborskiego spędzi 
w zakładzie karnym najbliższe 10 miesięcy.

W sobotę, 19.10. na ulicy 
Opawskiej w Raciborzu policjant 
z wydziału kryminalnego będąc 
w czasie wolnym od służby, za-
uważył mężczyznę, który według 
jego wiedzy miał być poszukiwa-
ny. Stróż prawa bez chwili wa-
hania zaczął działać. O swoich 
przypuszczeniach natychmiast 
poinformował telefonicznie ofi-
cera dyżurnego, który na miej-
sce skierował umundurowanych 
policjantów.

Po sprawdzeniu mężczyzny 
w policyjnych systemach infor-
matycznych potwierdziły się 

podejrzenia policjanta. 37-latek 
uchylał się od wykonania wyro-
ku sądu i był poszukiwany w celu 
odbycia kary 10 miesięcy pozba-
wienia wolności.

Mieszkaniec Raciborza był 
poszukiwany za groźby, a także 
niestosowanie się do orzeczonych 
przez sąd środków karnych. Wzo-
rowana postawa, zdecydowane 
działanie policjanta oraz bardzo 
dobre rozpoznanie w terenie 
sprawiło, że poszukiwany męż-
czyzna nie uniknie odpowiedzial-
ności za swoje czyny.

(kpp)

Wznowiono ruch na 
trasie Chałupki-Bohumin

 Racibórz »  W poniedziałek, 14 października zostały 
wznowione połączenia kolejowe Kolei Śląskich na 
odcinku transgranicznym łączącym Bohumin i Cha-
łupki. Ruch pociągów jest możliwy dzięki zakończe-
niu naprawy czeskiej infrastruktury kolejowej uszko-
dzonej w trakcie powodzi.

Podczas wrześniowej powo-
dzi po stronie czeskiej uszko-
dzone zostało torowisko i in-
frastruktura drogowa. Zły stan 
infrastruktury kolejowej unie-
możliwiał kursowanie pocią-
gów, a uruchomienie zastęp-
czej komunikacji autobusowej 
było możliwe od 23 września.

Od 14 października pociągi 

kursują według rozkładu jazdy. 
Informacje o kursowaniu pocią-
gów znajdują się na stronie in-
ternetowej Kolei Śląskich, w in-
ternetowych wyszukiwarkach 
połączeń i na plakatach dostęp-
nych na dworcach kolejowych 
i peronach.

(KŚ)
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Lecznica imienia

ŚWIĘTEGO
ŁAZARZA

PRYWATNIE
WYKONYWANE

ZABIEGI

www.lazarz-raciborz.com.pl

ul. Chodkiewicza 23, 47-400 Racibórz

+48 32 419 08 88
leczenie@lazarz-raciborz.com.pl

SPECJALISTYCZNE CENTRUM
LECZENIA RAN

• Leczenia zabiegowe ŻYLAKÓW KOŃCZYN DOLNYCH
z zastosowaniem lasera wewnątrzżylnego

• Leczenie PAJĄCZKÓW ŻYLNYCH i ŻYŁ SIATKOWATYCH
laserem kosmetycznym i metodą skleroterapii

• Małoinwazyjne metody LECZENIA ŻYLAKÓW ODBYTU
(technika Barrona, skleroterapia, laser)

• LECZENIE PRZEWLEKŁEGO BÓLU na tle chorób zwyrodnie-
niowych i pourazowych z zastosowaniem fali uderzeniowej ESWT

• LECZENIE RAN PRZEWLEKŁYCH (owrzodzenia żylne, stopa 
cukrzycowa)

• LECZENIE PODOLOGICZNE (paznokcie wrastające - modzele, 
nagniotki)

• Laparoskopowe operacje KAMICY PĘCHERZYKA ŻÓŁCIO-
WEGO

• Leczenie zabiegowe ZMIAN SKÓRNYCH, ZNAMION, 
BLIZNOWCÓW

• OPERACJE PLASTYCZNE POWŁOK BRZUSZNYCH
z usunięciem nadmiaru tkanek

• Zabiegowe leczenie ZESPOŁÓW CIEŚNI NADGARSTKA
• OPERACJE PRZEPUKLIN z wszczepem sztucznych protez 

powięzi metodą laparoskopową lub tradycyjną
• ZABIEGI ONKOLOGICZNE z powodu nowotworu skóry

z zastosowaniem technik chirurgii plastycznej
• DIAGNOSTYKA DOPPLEROWSKA przepływów naczyniowych

w tętnicach i żyłach, USG STAWÓW
• ZABIEGI PODAWANIA OSOCZA BOGATOPŁYTKOWEGO

w chorobach zwyrodnieniowych stawów, stanach pourazowych
oraz trudno gojących się ranach oraz ze wskazań kosmetologicz-
nych

• PUNKCJE CIENKO I GRUBO IGŁOWE sutka, tarczycy, węzłów 
chłonnych i innych tkanek

• ZABIEGI Z ZAKRESU MEDYCYNY ESTETYCZNEJ z zastoso-
waniem komórek macierzystych fibryny i osocza bogato-płytko-
wego:
rewitalizacja skóry twarzy i innych okolic, brak napięcia skóry,
zmarszczki starzenie się skóry dłoni, regeneracja owłosienia 
głowy

• Zabiegi te wykonuje specjalistka chirurgii ogólnej Ewa Białoskór-
ska Wiśniowska

REKLAMA

REKLAMA

Biznes i władza na zamku. Starosta o nowych 
inwestycjach drogowych, prezydent o trasie do 
Rybnika, pl. Długosza i żwirowni

 Racibórz »  Spotkanie starosty Grzegorza Swobody i prezydenta Jacka Wojciechowicza z ponad 30 przedsię-
biorcami zorganizowała, 24 października, Raciborska Izba Gospodarcza.

- Mamy na koncie 144 km od-
nowionych dróg – podkreślał 
starosta Swoboda, zapowiada-
jąc kolejne inwestycje, w tym 
budowę obwodnicy od Żerdzin 
do Rudnik (włączenie do DW 
935) oraz modernizację dróg 
powiatowych, m.in. Pogrze-
bieńskiej w Raciborzu oraz 
w Strzybniku i Brzeźnicy. Po 
przetargu jest już warta ponad 
50 mln zł modernizacja układu 
drogowego wokół kornickich 
Eko-Okien. Prace wkrótce ru-
szą, podobnie jak przy budowie 
bazy sportowej II LO. Zapowie-
dział również kolejne scalania 
gruntów w gminach Krzyża-
nowice i Krzanowice oraz ter-
momodernizację obiektów po-
wiatowych. Budynki powiatowe 
mają stać się energetycznie nie-
zależne, bazując na odnawial-
nych źródłach energii. Na fini-
szu jest warta 80 mln zł inwesty-
cja w szpitalu przy Gamowskiej, 
zarządzanym przez powiat.

– Nie braliśmy kredytu, re-
alizując rekordowe inwestycje 
– podkreślił starosta Swobo-
da. – Jesteśmy znaną marką 
w Polsce – dodał, wspomina-
jąc o spadku dochodów, który 
jednak w przyszłym roku ma 
zostać zrekompensowany wzro-
stem wpływów z CIT i PIT o 12 
proc.

– Kierunki powiatu są wy-
znaczone, jesteśmy dobrze 
przygotowani projektowo – za-
znaczył. Przypomniał także o in-

westycjach w oświacie, wzmoc-
nieniu bazy edukacyjnej, zagra-
nicznych stażach uczniów oraz 
reagowaniu na potrzeby ryn-
ku pracy. Starostwo zarządza 
szkołami ponadpodstawowymi, 
a inwestycje na powiatowym 
zamku mają wzmocnić produkt 
turystyczny, co przełoży się na 
wzrost liczby turystów, wspie-
rając branżę hotelarsko-gastro-
nomiczną.

Powiat szczyci się także roz-
wojem PKS-u, który zatrudnia 
obecnie 134 osoby i dysponuje 
nowoczesnym taborem. W pla-
nach są dalsze wsparcia dla 
osób z niepełnosprawnościami 
oraz seniorów. Trwa moderni-
zacja Złotej Jesieni na Ostrogu.

Prezydent Jacek Wojcie-
chowicz rozpoczął swoje prze-
mówienie z humorem: - Rzą-
dzę krócej, krócej będę mó-
wił – odnosząc się do swojego 
krótkiego czasu na stanowisku, 
które objął w maju. Skupił się 
na trudnej sytuacji budżeto-
wej, z którą zmaga się miasto, 
wskazując na deficyt wynoszą-
cy 60 mln zł, który odziedziczył 

po poprzedniej administracji. 
Wojciechowicz porównał sytu-
ację Raciborza do zadłużonego 
Zabrza, zaznaczając jednak, że 
udało się opanować kryzys, co 
umożliwia kontynuację rozpo-
czętych projektów, takich jak 
rozbudowa aquaparku o strefę 
zewnętrzną i lodowisko. Prezy-
dent zdecydował o rezygnacji 
z planów budowy wielopozio-
mowego parkingu, tłumacząc, 
że miasto nie stać na inwestycję 
(do uzyskanych 15 mln zł nale-
żałoby dodać 8 mln zł, których 
brakuje w budżecie). Zamiast 
parku rodzinnego przy Jana 
Pawła II, miasto skupi się na 
inwestycjach związanych z li-
kwidacją niskiej emisji.

Wojciechowicz podkreślił, że 
jednym z priorytetów jest dro-
ga Racibórz-Pszczyna, a szcze-
gólnie odcinek od Piaskowej do 
Rybnika. Chociaż inwestycja 
należy do województwa, raci-
borski magistrat pilotuje spra-
wy projektowe, które zostały 
wznowione w celu aktualizacji 
dokumentacji. Początek budo-
wy planowany jest na 2026 rok. 

Kolejnym priorytetem prezy-
denta jest obwodnica wschod-
nia w kierunku Sudoła oraz za-
gospodarowanie placu Długo-
sza i żwirowni. W listopadzie 
powstaną zespoły, które wyzna-
czą kierunki działań w tych ob-
szarach. Wojciechowicz wyraził 
nadzieję, że w końcu uda się za-
gospodarować puste przestrze-
nie w centrum miasta, co grun-
townie zmieni jego oblicze.

Miasto przygotowuje prze-
targ na duży teren inwestycyjny 
przy Cieszyńskiej oraz mniej-
sze tereny przy Bartka Lasoty. 
– Powołam radę gospodarczą – 
obiecał prezydent.

Podczas spotkania przedsię-
biorcy pytali również o budow-
nictwo mieszkaniowe. Wojcie-
chowicz zapowiedział przygoto-
wanie nowego planu zagospo-
darowania przestrzennego, 
który wskaże nowe tereny pod 
budownictwo wielorodzinne. 
Miasto planuje także pozyskać 
grunty od Krajowego Ośrodka 
Wsparcia Rolnictwa (KOWR). 
Poruszono także kwestie pry-
watyzacji mieszkań komunal-
nych oraz planów dotyczących 
zagrody żubrów i centrum ho-
telowo-kongresowego na Ostro-
gu (w dawnej stajni huzarskiej). 
Pytano także o wsparcie w usu-
waniu szkód powodziowych, za-
bezpieczenie przeciwpowodzio-
we Ocic oraz modernizację in-
frastruktury drogowej wokół 
budowanego mostu z Łubowic 
do Zawady Książęcej.

(waw)


